
Hvad er elite på DTU?

Studenterrepræsentanterne i akademisk råd har samlet empiri fra de studerende gennem netværk og 

igennem vores faglige råd. For at få mest ud af spørgsmålet 'Hvad er elite'  blev der opstillet nogle 

spørgsmål der lyder som følger:

• På hvilket grundlag kalder DTU sig et eliteuniversitet?

• Hvem sætter standarden for elite på DTU?

• Hvordan opfattes standarden for elite på DTU?

• Har forskning indflydelse på hvad der er elite?

• Er der forskel på diplom og civil når man taler om elite?

• Hvad skal der til for at man er en del af elite på DTU?

Gennem de skriftlige inputs og diverse diskussionsfora er der kommet nogle hoedtræk som listes 

nedenfor. Oplæg og uddybning vil komme til mødet.

Hvad er elite på DTU?

• Forventninger til hinanden (mellem studerende men også underviser og studerende imellem)

• Hovedfokus burde ikke ligge på tallene i diverse rankings osv., men på de alle de ting der 

påvirker os studerende direkte eller indirekte og som vi kan forholde os til. Dermed ikke 

sagt at grundlaget for rankingtallene ikke bør nævnes.

• De gensidige forventninger der er, er det der skaber resultaterne

• Rammerne som studerende har og faciliteterne som er til rådighed er med til at påvirke hvad

vi mener er elite

• Standarden for det man forstår ved elite sættes af de forventninger der gensidigt hersker 

mellem studerende og underviser

• Det faktum at man som studerende får lov til at lave forskning gennem undervisning

• Civil/Diplom spørgsmålet handler bl.a. om selvopfattelse

• Der er forskel på om man taler om faglig elite eller man taler om social elite

For dette

Studenterrepræsentanterne ved Aksdemisk Råd
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